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Folketingets Social- og Indenrigsudvalget 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 28. september 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 770 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmål nr. 770: 

”Hvad kostede en enkelt sag i Statsforvaltningen sammenlignet med en sag i 

Familieretshuset, og vil ministeren kommentere på den eventuelle forskel? 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelse af spørgsmålet indhentet bidrag fra Familieretshuset. 

Familieretshuset oplyser, at det ikke umiddelbart er muligt at trække data, som kan 

understøtte en beregning af, hvad enhedsprisen på en gennemsnitlig sag i 

Familieretshuset er. Familieretshuset er derudover ikke bekendt med, at der eksisterer 

beregninger af, hvad enhedsprisen på en gennemsnitlig sag var i det daværende 

Statsforvaltningen. 

Det er på den baggrund desværre ikke muligt at besvare spørgsmålet fyldestgørende.  

Det bemærkes dog, at den familieretlige reform introducerede en mere 

konflikthåndterende tilgang for Familieretshuset sammenlignet med det daværende 

Statsforvaltningen, hvorfor Familieretshuset afholder væsentligt flere møder med 

forældre og børn. Med det afsæt blev Familieretshuset etableret med en merbevilling i 

2019 i forhold til Statsforvaltningen. Regeringen og de øvrige partier bag finansloven 

for 2020 afsatte et yderligere løft på 104 mio. kr. til Familieretshuset i 2020, og 

regeringen lægger op til at prioritere endnu et løft fra 2021 og frem på finansloven for 

2021, da reformen fortsat vurderes underfinansieret. Den højere finansiering afspejler 

alt andet lige, at den gennemsnitlige sag er noget dyrere i Familieretshuset 

sammenlignet med Statsforvaltningen. 
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